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14. januar 2018 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Under UKA 2018 blev det af Inatsisartut vedtaget, at der skulle være forsøgsfiskeri efter rejer, 

hvad er Naalakkersuisuts status omkring sagen? 

 

2. Blev forsøgsfiskeri efter rejer, tildelt til de eksisterende rejefiskere, eller blev den tildelt til nye 

rejefiskere? 

 

3. Hvilken paragraf i fiskeriloven er til hinder for nye aktører i fiskeri erhvervet bliver aktive? 

 

4. I forbindelse med den nye forsøgsfiskeri efter rejer, har Naalakkersuisut efterspurgt aktører til 

forsøgsfiskeriet? 

 

5. Har det nye forsøgsfiskeri ført til nogle problemer eller forhindringer? 

 

6. Hvis der er problemer eller forhindringer, hvordan har Naalakkersuisut tænk sig at løse det? 

 

7. Har der været ansøgninger med henblik på forsøgsfiskeri efter rejer? 

 

8. Hvor langt er man fremme med arbejdet på det nye fiskerilov 

 

9. Hvornår bliver det nye fiskerilov sat på dagsordenen til Inatsisartut behandling. 

 

10. Hvad er Naalakkersuisuts status omkring arbejdet med den kommende fiskerilov? 

 

11. Hvad er grunden til det langsommelige process med det kommende fiskerilov? 

 

12. I Nordgrønlands regionen ved Upernavik, er Naalakkersuisut villige til at fremrykke- eller 

forlænge hellefisk fiskeriet med fiskenet? 

 

13. I Upernaviks region bliver det årlige hellefiske kvote ikke opfisket, hvad er Naalakkersuisuts 

handlings planer for at hele kvoten bliver opfisket? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede , Inuit Ataqatigiit) 
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Begrundelse: 

 

Spørgsmålene bunder i at der er mangelfulde informationer til Inatsiartut. Naalakkersuisuts 

bevarelse vil danne grundlag for mit videre arbejde med sagen. 

 

Jeg ønsker de vigtige spørgsmål bliver besvaret af Naalakkersuisut indenfor 10 arbejdsdage.  

 


